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Červen
Stín stromů zelený tě na svět uvítal,

zahrada jarní tišila tvůj pláč.
A s každým červnem vzpomínáme,

co ti ten první dal,
a s tebou koupáme se v jeho slunci.

Sen matky tvé a otce se snem lidu kvete,
i tebe vepjal v řetěz čarovný,

kde hlad a bída umlká,
kde mizí vše, co bolí člověka

a hněte.
Sni, hrej si v červnu svém.

Vy všechny děti sněte
domova nejpyšnější sny,

než řekne velký den:
Jsem naplnění, procitněte!

Zastupitelstvo obce
Výpis usnesení z 24. zasedání Zastupitelstva

obce Střelice konaného dne 18.04.2006 v zasedacím
sále obecního domu. Zastupitelstvo obce:
• Schvaluje program jednání 24. zasedání ZO.
• Zvolilo za ověřovatele zápisu pana Ing. Zdeňka

Trnku a pana Miroslava Götha. Do návrhové
komise zvolilo paní Mgr. Helenu Fialovou a paní
Zuzanu Hlouškovou.

• Bere bez připomínek na vědomí kontrolu plnění
usnesení 23. Zastupitelstva obce Střelice.

• Bere bez připomínek na vědomí zprávu
o č innosti Rady obce Střelice v době
od 23. zasedání Zastupitelstva obce Střelice.

• Zvolilo paní Zuzanu Hlouškovou za přísedící
Okresního soudu Brno-venkov.

• Schvaluje „Smlouvu o výpomoci při zdolávání
požárů a dalších živelných pohrom a jiných
mimořádných událostí - sdružení jednotky
požární ochrany“ s obcí Popůvky a pověřuje
starostu jejím podpisem.

• Schvaluje „Smlouvu o výpomoci při zdolávání
požárů a dalších živelných pohrom a jiných
mimořádných událostí - sdružení jednotky
požární ochrany“ s obcí Radostice a pověřuje
starostu jejím podpisem.

• Souhlasí s prodejem obecního pozemku p. č. 101/3
KN v k. ú. Střelice u Brna o výměře 225 m2 v ceně
150,- Kč za m2 paní Marii Kopecké.

• Schválilo na zakoupení elektrické pánve
pro školní jídelnu ZŠ a MŠ Střelice částku
143.600,- Kč z prostředků obce.

• Schvaluje odměny neuvolněným členům ZO
podle nařízení vlády č. 37/2003 Sb. tak, jak byly
navrženy radou obce a jsou v materiálech
pro toto zasedání.

• Schvaluje celoroční hospodaření obce a
závěrečný účet obce za rok 2005 včetně
zprávy odboru kontroly Krajského úřadu
Jihomoravského kraje o výsledku hospodaření
obce za rok 2005 bez výhrad.

• Schvaluje mandátní smlouvu na technický dozor
investora na stavbu „Obec Střelice - oprava
ulice Kozí strana“ s panem Liborem Antošem a
pověřuje starostu jejím podpisem.

• Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové
opatření č. II/2006.

• Schvaluje cenu díla a smlouvu o dílo na akci
„Přístavba tělocvičny Základní školy ve Střelicích
u Brna“ s firmou Pavel Čáslava Čáslava-stav,
která byla vyhodnocena nejlépe ve výběrovém
řízení, a to včetně úprav a doplňků, které byly
projednány ve 24. Zastupitelstvu obce Střelice.
Cena díla podle této smlouvy je 24.135.998,- Kč
včetně DPH. Tato cena nesmí být překročena.
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem této
smlouvy včetně úprav a doplňků. Zároveň
pověřuje starostu a místostarostu, aby sjednali
s panem Liborem Antošem dodatek č. 1
k mandátní smlouvě z 27.2.2006, v němž bude
upřesněna jeho odměna ve výši 0,9 % z ceny
díla bez DPH.

• Schvaluje prodej podílu obecního pozemku
p. č. 384 KN v katastrálním území Střelice u Brna
paní Radmile Slámové. Podíl činí 7210/100205
z celkové výměry 378 m2 . Cena za m2 je 200,- Kč.

• Bere na vědomí informaci o volbách do PS PČR
i do obecního zastupitelstva.

Zapsala: Helena Ferdusová

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát,

a sice na 84. a 85. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• RO doporučila a schválila obsah červnového

Střelického zpravodaje.
• RO se i nadále zúčastňuje ve většině případů

zahájení stavebních řízení pro povolování
dalších staveb RD v naší obci a rovněž kolaudací
staveb na území našeho katastru.

• RO dále sleduje vývoj akce na komplexní opravu
ulice Kozí strana. Je ukončeno výběrové řízení,
je byl vybrán dodavatel stavby na komunikaci,
dešťovou kanalizaci a veřejné osvětlení. Dále

firma EON vybrala dodavatele na přeložky NN
vedení. Je připravena smlouva o dílo,
kterou bude schvalovat nejbližší ZO. Na konci
května se bude konat první porada zástupců
všech dodavatelských subjektů, obce a
stavebního dozoru o zahájení stavby a
koordinace prací. Po této schůzce bude všem
občanům na této ulici dodána domů informace
o konkrétním harmonogramu prací. Předání
staveniště se předpokládá v pondělí 12.6.2006.

• RO vzala na vědomí, že zpracované Zadání
ÚPO Střelice bylo předáno k vyjádření odboru
územního plánování Krajského úřadu JMK a
bude se schvalovat na nejbližším zasedání
Zastupitelstvem obce Střelice.

• RO vzala s uspokojením na vědomí kladné
závěrečné vyhodnocení akce instalace
elektronických sirén, na které jsem obdrželi
od MF ČR státní dotaci.

• RO sleduje průběžně vývoj stavební akce
„Přístavba tělocvičny ZŚ ve Střelicích“. Dne
27.4.2006 bylo firmě Čáslava Čáslava-stav
předáno protokolárně staveniště a byl proveden
zahajovací kontrolní den č. 1. Kontrolní dny se
budou konat pravidelně minimálně jedenkrát
za měsíc.

• RO vzala na vědomí odeslání žádosti a
potřebných dokumentů na Ministerstvo financí
ČR o dodání rozhodnutí k přidělení státní dotace,
abychom obdrželi čerpací účet a mohli
financovat stavbu z dotačních peněz.

• RO opět řešila žádosti některých občanů
o prominutí platby za odpady na rok 2006.

• RO sleduje vývoj projektu na doplnění
vodovodních řadů v obci. Pokračuje snaha získat
prostřednictvím JMK na toto dílo dotace. Všichni
zainteresovaní občané, jichž se týkají přípojky,
obdrželi sdělení, aby si vyzvedli na Stavebním
úřadu stavební povolení na tuto přípojku.

• RO vyslechla zástupce firmy DANEX.CZ,
spol.s.r.o o jejich záměru stavební činnosti
v lokalitě Žleby I (za RD Keprtových a směrem
k západu za bytovkami v ul. Ant. Smutného).
Jednání byl přítomen i zástupce stavební komise.
RO konstatovala, že navrhovaný plánovaný
postup firmy v této věci není v rozporu se zájmy
obce. Jejich cílem je podobná činnost jako
v případě ulice Svitáčkovy. Zástupci firmy slíbili,
že pokud získají souhlas většiny majitelů
zdejších pozemků se stavebními aktivitami,
svolají dotčené majitele pozemků k veřejnému
jednání na obci i za účasti zástupců obce.

• RO vzala na vědomí podepsání nájemní smlouvy
na pronájem části obecního pozemku p.č. 880
KN (cca 1/2) za RD v ulici Nádražní.

• RO vzala s úlevou na vědomí sdělení kriminální
policie ČR o navrácení zcizených cenných
předmětů pro ochranu našich hasičů při zásahu
(přilba, 2 ochranné kabáty, rukavice v ceně
cca 19.000,- Kč) člověkem podezřelým
z krádeže. Ze soboty 6.5. na neděli 7.5. byla
totiž naše hasička vykradena. Kriminální policie
po dodaném tipu na podezřelého zasáhla celkem
operativně, takže je namístě ji pochválit za rychlé
řešení případu.
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• RO s ulehčením vzala na vědomí skutečnost,

že Správa a údržba silnic konečně provedla
zaplátování výtluků ve státní silnici, která vede
naší obcí. Zbývá jim ještě provést zabudování
obrubníků a zpevnění svahu na jejich silnici (za RD
paní Doležalové z ul. Ant. Smutného) vedoucí
k nádraží. Budeme toto u nich důrazně urgovat.

• RO vzala na vědomí úspěšné konání veřejného
cvičení s ukázkami sletových skladeb pro XIV.
všesokolský slet v Praze, které se konalo
21. května 2006 na volejbalovém hřišti
za sokolovnou. Hosty TJ Sokola byli cvičenci
župy Pernštejnské (Tišnovsko), župy plk. Švece
(Třebíčsko) a župy Máchalovy (Brněnsko).
V osmi sletových skladbách vystoupilo 356
cvičenců. Patří jim náš obdiv a uznání.

• RO vzala s uspokojením na vědomí zprávu
o ukončených opravách objektu márnice
na hřbitově (zateplení půdy a nátěry oken a
dveří) a opravě střechy na budově restaurace
U Trnků (ze dvora).

• RO vzala se znepokojením na vědomí zprávu
o odcizení měděného žlabu (7 m) na objektu
márnice a pokusu vyvrátit kovovou bránu
do hřbitova ze strany parkoviště nad nádražím
Střelice dolní. Ztrátu žlabu jsme zjistili v pátek
19.5. , brána byla rozhozena den nato v sobotu
ráno. Péčí a obětavostí našich pracovníků byl
žlab, tentokrát plastový, po větším úsilí opět
namontován v úterý zpět. Lze jen konstatovat,
že vandalizmus, bezohlednost a lidský
hyenizmus snad nezná mezí.

• RO vzala na vědomí provedení domluveného
svozu nadměrného komunálního odpadu
pracovníky fy Remondis dne 26.5.2006. Byly
odvezeny velké fůry různých komodit, hlavně
nábytek, pohovky, matrace, koberce apod.
Pracovníci fy velmi odpovědně podle dohody
navštívili i odlehlejší místa (např. za podjezdem
dráhy na Znojmo), kam museli zajet objížďkou
(tunelem pod drahou nemohli projet) a kde byla
ještě odpoledne 25.5. přichystána na odvoz
rozměrná pohovka. Ráno 26.5., když pro ni
objížďkou, přijeli tam již nebyla, takže tam jeli
nadarmo a projeli navíc 36 km a o to více obec
zaplatí za tento svoz. Akce byla jinak ovšem
velmi užitečná a úspěšná.

• RO souhlasila s přeměnou kontejneru
u obchodního domu Satov z hader na plasty.
Komoditu hadry je totiž možné dávat do popelnic
na domácí komunální odpad.

• RO řešila plánovanou opravu nevyhovujících a
nebezpečných nájezdů k rodinným domkům
v ulici Písečné. S majiteli RD, kterých se bude
oprava vjezdů týkat, byla oprava projednána.
Podařilo se najít firmu, která je ochotna práce
provést během června ještě před dovolenými.
Nejbližší zasedání ZO bude schvalovat cenu
díla, poté se začne s pracemi.

• RO vzala na vědomí podpis smlouvy s fy EEIKA
Šafránek o dodávce elektřiny na veřejné
osvětlení na ulici Svitáčkově.

• RO se vyjádřila souhlasně k projednávání a
zadání ÚPO Popůvky a ke změnám ÚPO
Ostopovice.

• RO pověřila místostarostu k vyzkoušení
využívání elektronické podatelny v rámci MěÚ
Šlapanice.

• RO přidělila dotace na různé kulturní akce
konané našimi společenskými organizacemi.

• RO nedoporučila návrh skupiny starostů obcí
o poskytnutí dosti značných finančních
prostředků obcemi šlapanického správního
obvodu na zřízení psího útulku.

• RO opět odesílala na MěÚ Šlapanice přestupková

řízení o přestupcích, které se udály na území
našeho katastru.

• RO zajistila zpracování rozúčtování spotřeby
tepla (a tím plynu) na jednotlivé byty v DPS.

• RO má k dispozici k nahlédnutí Zadání nového
územního plánu města Brna.

• RO zajistila vyhlášení oznámení JMK - OŽP
o materiálu „Aktualizace Krajského programu
ke zlepšení ovzduší JMK“. Materiál se nachází
k nahlédnutí na obci.

• RO odsouhlasila uhrazení příspěvku na členství
obce ve sdružení ESOM (Energetické sdružení
obcí jižní Moravy).

• RO vzala s potěšením na vědomí souhlas
Římskokatolické farnosti Střelice s bezúplatným
převodem pozemků na hřbitově včetně objektu
márnice na obec.

• RO podporuje úsilí ZUŠ Střelice o vzdělávání
našich dětí ve hře na hudební nástroje,
ve výtvarném a tanečním umění. Dokladem
úspěšného působení jejich pedagogů byly dva
absolventské koncerty konané v obecním domě
ve Střelicích ve dnech 24. a 25. 5. 2006. Za RO
se jich zúčastnil místostarosta a radní pan
Ing. Chloupek. Mladí hudebníci předvedli pěkné
a snaživé výkony. Zpráva a foto jsou uvedeny
také na našem webu.

• RO doporučila na pořad jednání nejbližšího ZO
žádost Římskokatolické farnosti Střelice
o finanční pomoc na rekonstrukci rozvodů NN
v budově kostela Sv. Jiljí a Nejsvětější trojice
(který je registrovanou kulturní památkou).

• RO schválila termín a náplň 25. zasedání ZO.
Bude se konat dne 8.6.2006.

Luděk Sklenář, místostarosta

Volby 2006
Oznámení o době a místě konání voleb

do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.
Starosta obce Střelice podle § 15 zákona

č. 247/1995 Sb., o volbách do Parlamentu České
Republiky a o změně některých dalších zákonů,
v platném znění, oznamuje:
1. Volby do Poslanecké sněmovny

Parlamentu České republiky se uskuteční
dne 2. června 2006 od 14:00 hodin do 22:00
hodin a dne 3. června 2006 od 08:00 hodin
do 14:00 hodin.

2. Místem konání voleb do Poslanecké sněmovny
Parlamentu české republiky:

a) ve volebním okrsku č. 1 je volební
místnost v koncertním sále v přízemí
Obecního úřadu Střelice, nám. Svobody 111/1
pro občany bydlící v ulicích: Pod Lesem,
Pod Kovárnou, Trpín, Malá stránka, Na Hrázi,
Nebovidská, Ve Dvoře, K Myslivně, Za Humny,
Pod Lipami, V Uličce, U Kostela, náměstí Svobody,
Úvoz, V Cihelně, Kozí strana, Bezručova,
Brněnská, Nová, Antonína Smutného (lichá
orientační čísla 1 - 57, sudá orientační čísla 2 - 26),
Komenského (lichá orientační čísla 11 - 29, sudá
orientační čísla 20 - 50).

b) ve volebním okrsku č. 2 je volební
místnost v přízemí Základní školy Střelice,
(učebna č. 70), Komenského 585/2 pro občany
bydlící v ulicích a částech: Nádražní, Bratří
Kotrbů, Vanecká, Jaroslava Svobody, Písečná,
Tetč ická, Smetanova, Příční, Vršovická,
Jiráskova, Školní, Antonína Smutného (lichá
orientační čísla 59 - 121, sudá orientační čísla
28 - 126), Komenského (lichá orientační čísla
1 - 9), sudá orientační čísla 2 - 18), chatové
oblasti Březečí, Lamfétky, Mastná hora, Haneky.

3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy
prokáže svou totožnost a státní občanství České
republiky a uvede další potřebné údaje
k nerušenému průběhu voleb.

4. Voličům budou dodány 3 dny přede dnem
voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu české
republiky hlasovací lístky. Ve dnech voleb může
volič obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti.

5. O způsobu hlasování bude zveřejněn článek
ve Střelickém zpravodaji a informace bude
přiložena i ke hlasovacím lístkům.

Ve Střelicích dne 15. května 2006

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

Zásady a způsob hlasování

při volbách do Parlamentu ČR
Zásady jsou stanoveny v § 19 zákona 247/1995

Sb., o volbách do Parlamentu České republiky...,
v platném znění. V těchto volbách musí hlasovat
volič osobně, není dovoleno zastoupení. Volič
po vstupu do volební místnosti předstoupí
před okrskovou (nebo zvláštní okrskovou) komisi
a hlasuje v pořadí, v jakém se dostavil do místnosti.
Musí prokázat svou totožnost a státní občanství
České republiky, a to buď platným občanským
průkazem, platným cestovním, diplomatickým
nebo služebním pasem České republiky
nebo cestovním průkazem. Jakmile okrsková
volební komise zaznamená do stálého
nebo zvláštního seznamu přítomnost voliče,
dostane volič prázdnou úřední obálku. Pokud
požádá, vydá mu okrsková nebo zvláštní volební
komise hlasovací lístky místo těch, které mu
chybějí, jsou škrtané nebo jinak označené.

Neprokáže-li volič svou totožnost a státní
příslušnost České republiky, nebude mu hlasování
umožněno.

Může se stát, že volič není zapsán ve výpisu
ze stálého seznamu. Pokud prokáže své právo
hlasovat ve volebním okrsku, okrsková volební
komise ho dopíše do výpisu ze stálého seznamu
dodatečně a umožní mu hlasování.

Volič, který bude volit s voličským průkazem, je
povinen voličský průkaz odevzdat okrskové
volební komisi, která jej připojí k výpisu ze zvláštního
seznamu.

Obdržel-li volič úřední obálku pro hlasování,
vstoupí do přístěnku pro úpravu hlasovacích lístků.
Tam může (ale nemusí) hlasovací lístek upravit,
následně jej vloží do úřední obálky. V přístěnku,
který je určen pro úpravu hlasovacích lístků, nesmí
být nikdo kromě voliče. Pokud má volič problémy
s úpravou hlasovacího lístku způsobené
zdravotním stavem či jinými závažnými důvody,
může mu pomoci jiný volič, ale ne člen okrskové
komise.Volič může ze závažných důvodů požádat
předem obecní úřad a ve dnech voleb okrskovou
komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost
(ale v územním obvodu volebního okrsku).
Okrsková komise za tímto voličem vyšle dva členy
s přenosnou volební schránkou.

Volič hlasuje tak, že úřední obálku po opuštění
přístěnku vloží před okrskovou volební komisí
do volební schránky. Volič, který není schopen vložit
obálku do volební schránky, může požádat o vložení
jiného voliče, nesmí mu ale pomoci člen okrskové
volební komise.

Voliči, který se neodebral do přístěnku určeného
pro úpravu hlasovacích lístků, okrsková volební
komise hlasování neumožní.

Jindřich Mareš, starosta obce
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Uzavírka silnice
Na obecní úřad došlo oznámení, že dne 1. a

2.6.2006 se bude opravovat část silnice mezi
Ostopovicemi a Troubskem. V té době ji nebude
moci použít, do Brna bychom tedy měli v těchto
dnech jezdit přes Troubsko nebo Nebovidy.

Jindřich Mareš, starosta obce

Nový územní plán Brna
Město Brno (stejně jako Střelice) připravuje

po deseti letech nový územní plán. V současné
době bylo zastupiteli schváleno zadání. A protože
velká většina Střeličáků jezdí do Brna za prací,
kulturou, zábavou, za příbuznými či známými, určitě
se nás realizace tohoto plánu dotkne.

Na veřejnosti se diskutuje zejména o dvou
záležitostech. I po katastrech sousedních obcí by
měla vést rychlostní komunikace R 43, která je více
než potřebná. Její trasa ale zatím není definitivně
stanovena. Druhým problémem je přesun hlavního
nádraží, který již byl brněnským zastupitelstvem
schválen. Vášně kolem tohoto projektu prý pomalu
utichají. Zájemci totiž mohou zhlédnout situaci
na modelu (je např. vystaven v Olympii) a vidí,
že řešení je zdařilé. Ostatně i jiná velká města,
např. Praha či Vídeň, se snaží přemístit vlakovou
dopravu z centra více k okraji. Po letmém
seznámení se zadáním nového územního plánu
města Brna jsem nabyl dojem, že Brno dělá vše
pro to, aby zastavilo stěhování obyvatel na venkov,
např. se snaží včlenit do intravilánu více zeleně,
parkových ploch a ploch sloužících pro odpočinek.
Zajímá se i o rozvoj města (bydlení, plochy
pro výrobu), který by měl směřovat k jihu.
Zájemcům je toto zadání k dispozici v papírové
podobě na obecním úřadě, na internetu na adrese
www.brno.cz (je třeba kliknout postupně
na Magistrát města Brna, organizační schéma,
odbory MMB, odbor územního plánování...
a Projednání změny územního plánu...).

Jindřich Mareš, starosta obce

Požárně taktické cvičení v ČEPRU
Dne 28. dubna 2006 se v areálu skladu ČEPRO,

a.s, středisko 09 Střelice uskutečnilo požárně taktické
cvičení jednotek požární ochrany územního odboru
Brno. Cvičení se zúčastnilo 148 zasahujících hasičů
z řad profesionálních a dobrovolných jednotek,
kteří přijeli 34 požárními vozidly.

Tématem cvičení bylo zdolání požáru velkokapacitní
nadzemní nádrže na pohonné hmoty a ochrana
přilehlé potrubní technologie koncového zařízení
produktovodu a strojoven podzemních nádrží.

Cílem bylo prověřit dokumentaci zdolávání požáru
a elektronické požární signalizace daného objektu
včetně třetího, nejvyššího, stupně požárního
poplachového plánu Jihomoravského kraje. Důraz
byl kladen na dodržování bezpečnosti práce,
vhodné nasazení požární techniky a průchodnost
komunikací v areálu skladu včetně nástupních ploch
pro požární techniku.

Sledovala se činnost jednotek při nasazení,
zvolená taktika zásahu a komunikace štábu velitele
zásahu na úsecích spojení, týl, analýza a nasazení
sil a prostředků. Také byl prověřen evakuační plán
skladu ČEPRO, a.s., středisko 09 Střelice při vyhlášení
požárního poplachu. Při této činnosti se všichni
zaměstnanci dostavili na evakuační shromaždiště, kde
byli informováni o vzniklé situaci a jak by se měli
správně zachovat při skutečné události.

Při hodnocení cvičení byly shledány některé
nedostatky, ze kterých se budou vyvozovat
protiopatření jak ze strany zástupců společnosti
ČEPRO, a. s., tak i ze strany přítomných zástupců
Hasičského záchranného sboru Jihomoravského
kraje a Hasičského záchranného sboru územního
odboru Brno. Cvičení ukázalo, že teoretická
příprava jednotek je na vysoké úrovni, avšak pouze
praktické prověření dovednosti je tím nejvhodnějším
přínosem pro každého zúčastněného.

Cvičení přihlíželi zástupci provozních oddělení,
bezpečnostních oddělení a velitelé jednotek HZS
podniku ostatních skladů ČEPRO, a.s. Dále byli
přizváni starostové a obecní zastupitelé přilehlých
obcí Střelic a Troubska.

Celá událost byla dokumentována lektory
Odborného učiliště požární ochrany ministerstva
vnitra Brno Líšeň. Materiál bude dále zpracován a
užíván pro přípravu příslušníků HZS a zaměstnanců
HZS podniku při odborném vyučování.

ČEPRO, a.s., středisko 09 Střelice

Hořelo ČEPRO?
28. dubna 2006 ve 13.00 hodin byl ve firmě

ČEPRO vyhlášen požární poplach. V článku
o požárně taktickém cvičení se o tom hovoří
v podstatě odborně. Spolu s místostarostou jsme se
tohoto cvičení zúčastnili jako laici. Chtěli jsme být při
tom, abychom měli představu, zda je možno účinně
zasáhnout, vypukne-li ve firmě ČEPRO skutečně
požár. Takže přidávám pohled neodborníka.

Jaký byl můj dojem? (Vycházím z toho, že cvičení
je vždycky jen cvičení.) Po vypuknutí požáru
(představovaly jej dýmovnice) byla tato skutečnost
nahlášena a firemní hasiči dorazili k požáru během
jedné či dvou minut. Po pěti či šesti minutách přijeli
první hasiči zvenku, postupně přibývali další a další
z více než 30 míst a zapojovali se do hasebních
prací. Působilo to mohutně. Bylo vidět, že každá
jednotka ví, co má dělat. Někdy jsem si ale myslel
(nevím, zda právem), že by to mohla dělat dříve
nebo rychleji. Ale odbornost, zručnost, znalost
postupů byla patrná u všech, ať již hasičů
profesionálů či dobrovolných hasičů. Skutečností
bylo, že hasič i nepoužili k hašení pěnu,
protože hrozilo nebezpečí, že by byla zamořena
voda v potoce, následně v Bobravě.

Na závěr vyslovuji domněnku, že cvičení mělo
velký význam. Podle mě zejména v tom, že se hasiči
v případě skutečného nebezpečí budou umět
v areálu ČEPRA pohybovat, že tam nezabloudí, a to
je určitě důležité. Byly potvrzeny i moje předpoklady
v umění hasičů. Jen nevím, co by bylo, kdyby se
stalo něco závažného doopravdy. Chci věřit, že by
si hasiči poradili i v tomto případě a Střelicím by
nehrozilo nebezpečí.

Jindřich Mareš, starosta obce

Návrh jízdního řádu ČD na rok 2007
Ačkoliv je v době, kdy tento článek píši, teprve

polovina května,  připravuje se již jízdní řád na rok
2007 (měl by platit od 10.12. letošního roku) a
KORDIS JMK postupně zveřejňuje konečné verze
návrhů. Pro nás je zatím zpřístupněna trať 240,
připomínky je třeba podat do 5. června.

Jaké jsou tedy změny na trati 240? Některé
kosmetické, některé větší. Takže konkrétně. Navíc
by měl jezdit z Brna v sobotu a v neděli (dle jízdního
řádu 6, †) vlak pro flamendry, odjezd v 0.37 hod.,
příjezd do stanice Střelice dolní 0.49, do Střelic v 0.52.
Nový by měl být i vlak s odjezdem z Brna v 18.04,
příjezd do stanice Střelice dolní 18.19, do Střelic
v 18.21 hod. Do Brna (dříve odjezd 14.55) bude jezdit
denně vlak s odjezdem v 14.54. Přesunut bude vlak,
který odjížděl v pracovní dny v 15.09, ten pojede
v 16.12, není počítáno se zastavením na stanici
Střelice dolní. V pracovní dny pojede do Brna i vlak
v 20.52, Střelice dolní 20.54. Ve stanici Střelice dolní
by neměl zastavovat v 6.25 vlak, který zastavoval
v sobotu, protože bude jezdit pouze v pracovní dny.
Předběžně se zdá, že po trati 240 pojede více vlaků.
Zatím ale neznáme návrh pro trať 244, což je důležité
zejména pro situaci na stanici Střelice dolní. Obec
bude připomínkovat zastavování vlaků na stanici
Střelice dolní, pokud by došlo k jeho omezení (návrh
jízdního řádu trati 240 je k nahlédnutí u starosty).

Pokud se týká autobusové dopravy, objevuje se
v návrhu linky 404 převratná změna, která spočívá
v tom, že by měly jezdit autobusy i v sobotu, v neděli a
o státních svátcích v úseku z Brna, Labské do Střelic
k nákupnímu středisku. Odjezdy z Brna z Labské
(a o 3 minuty později z Osové) by měly být v 9.35,
13.35, 17.35 a 22.45 hod. Do Brna od nákupního
střediska by měly odjíždět v 10.06, 14.06, 18.06 a 23.16
hod. Tyto autobusy budou jezdit již od 28. května 2006!
KORDIS JMK sdělil, že úprava zastávek autobusů
u hřbitova bude hotova do konce září 2006.

Jindřich Mareš, starosta obce
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Odpad - upozornění!
Upozorňuji občany, že v obci již nebudou žádné

kontejnery na textil (hadry), protože textil se netřídí.
Hadry dávejte do nádob pro směsný komunální
odpad (popelnic) u domu.

Jindřich Mareš, starosta obce

Zápis dětí do mateřské školy
Každý rok dorůstá generace budoucích

školáčků, kteří se chystají na odloučení od maminky
a zvykání si na dětský kolektiv. Na školní rok
2006 - 2007 je přihlášeno 90 dětí. Mateřská škola
může přijmout 75 dětí. O přijetí dítěte rozhodne ředitel
základní školy podle stanovených kritérií. Na prvním
místě přihlíží k trvalému pobytu dítěte v obci,
k dosažení „předškolního“ věku v daném školním
roce a k zaměstnanosti rodičů.

Omlouváme se za neaktuální článek Zápis dětí
do mateřské školy uveřejněný v minulem čísle
Střelického zpravodaje.

Z. Hloušková

Svátek matek
V neděli 14. května 2006 odpoledne jsme oslavili

Svátek matek. Jako každý rok byla oslava pořádána
pod vedením kulturní komise při Radě obce Střelice,
organizovala ji výtečně paní Mgr. Helena Fialová,
radní a zástupkyně ředitele ZŠ Střelice. Milá
vystoupení pro rodiče a hlavně maminky připravili
učitelé a žáci ZŠ Střelice a žáci ZUŠ Střelice,
zde pod vedením pana ředitele MgA. Jiřího Lomiče.
Oslava byla milá až dojemná, musela se konat v sále
Obecního domu, který praskal ve švech. Bohužel
počasí tomuto dnu zrovna odpoledne nepřálo,
ale na výkonech dětí a na dobré odpolední náladě
to návštěvníkům ani účinkujícím nic neubralo. Naši
obětaví hasiči připravili v hasičce pro všechny
občerstvení. Rada obce děkuje Všem pořadatelům
i účinkujícím za přípravu pěkné oslavy letošního Dne
matek. Fotografie si můžete prohlédnout níže.

Za RO Luděk Sklenář, místostarosta

Střelické muzeum informuje
Systematická a pravidelná činnost Střelického

muzea pokračuje i nadále, neboť na druhou
červnovou neděli opět připravuje výstavu. Celá
obec v tomto dni slaví svátek - Mladé hody. Proto se
změní i námět výstavy.

Ke zhlédnutí budou svatební fotografie,
které nám naši spoluobčané doposud poskytli. Ty
zachycují změny svatebního oblečení v průběhu
téměř devadesáti let. Jen lidé na fotografiích jsou
stále stejní, stále mladí (a proto také krásní).

Na tuto výstavu srdečně zveme všechny naše
občany, ale i  všechny návštěvníky,
kteří o Mladých hodech navštíví Střelice.
Výstava bude otevřena v neděli 11. června 2006
od 14.30 hodin do 18.30 hodin ve výstavní síni
Střelického muzea.

Ještě i nyní prosíme naše občany, aby
Střelickému muzeu poskytli na okopírování své
svatební fotografie i svatební fotografie svých
rodičů, dětí, sourozenců a dalších příbuzných
nebo známých. Všem za projevenou ochotu
předem děkujeme.

Abychom splnili také očekávání zájemců
o historický vývoj domovní zástavby v naší obci,
uskuteční se další díl výstavního seriálu o týden
později, než je obvyklé. Na výstavě budou
ke zhlédnutí stavební dokumenty a popisy staveb
z roku 1924. V tomto roce vzniklo 9 nových domů
s popisnými čísly 347 - 356 a na dalších
19 domech byly provedeny stavební změny.
Součástí výstavy budou také fotografie
dotčených domů a soupisy občanů, kteří v těchto
domech žili.

Výstava bude přístupna v neděli 18. června 2006
od 14.30 hodin do 18.30 hodin ve výstavní síni
Střelického muzea. Těšíme se na vaši účast
na obou výstavách.

Ing. Václav Dlapka

Měření průtoků...
...v období zvýšených a povodňových stavů

na vodních tocích - jaro 2006.
Měření a výpočet průtoků se provádí již po dobu

více než jednoho století stejnou metodou. Základním
přístrojem pro měření rychlosti proudění ve vodním
toku je hydrometrická vrtule. Hydrologové pomocí
vrtule změří otáčky a tím po přepočtu i bodové
rychlosti v určených pozicích měrných svislic
v různých vzdálenostech od břehu. Potom vypočítají
střední svislicové rychlosti, střední profilovou
rychlost v toku a pomocí průtočné plochy aktuální
průtok pro určitý profil. Rozvoj výpočetní techniky
velmi pomohl při výpočtu průtoků výpočetními
programy. Odvětví hydrologie (nauky o vodě a
zákonitostech výskytu a oběhu vody v přírodě),
které se zabývá měřením hydrologických prvků (tedy
i průtoků), způsoby měření, přístroji a metodami
získávání a zpracování dat, se nazývá hydrometrie.

S obrovským technickým rozvojem v oblasti
hydrometrických měření se objevila zcela nová
metoda, která se nazývá ADCP měření. Původně
se používaly tyto přístroje k měření rychlosti lodí.
První prototypy použitelné pro říční toky se objevily
v USA začátkem 90. let 20. století, odtud zkratka
ADCP - Acoustic Doppler Current Profiler - akustický
měřič průtoků založený na Dopplerově jevu. Hlavní
výhodou tohoto měření je rychlost. Zatímco měření
hydrometrickou vrtulí trvá v závislosti na šířce toku
minuty až hodiny, čas ADCP měření se pohybuje
řádově v minutách a výsledkem nejsou otáčky
vrtule, které je pro získání průtoku nutno dále
zpracovávat, ale přímo aktuální průtok.

Přístroje ADCP vysílají do vodního toku
ultrazvukový signál, který se odráží od částic
pohybujících se ve vodě a ode dna, a opět signál
přijímají. Na základě rozdílu frekvencí vyslaného a
přijatého signálu je možno stanovit rychlost
pohybujících se částic ve vodě, rychlost pohybu
člunu a následně i průtok.

V období zvýšených a povodňových průtoků
bylo ve dnech 27.3. - 11.4.2006 na vybraných
vodních tocích Moravy a východních Čech
prováděno měřícím systémem ADCP
WorkHorse Rio Grande 1200 kHz.

Měření bylo prováděno výhradně z mostů
při opakování měření v průměru 4-6 krát v měrném
profilu ve většině případů ve 2 pracovnících.

Měřící systém tvoří 4 hlavní části:
1) Sonda - jedná se o elektronický ultrazvukový

průtokoměr, který je možno použít na našich řekách
při minimální hloubce 0,3 -0,5 m.

2) Plovákový trimaran z plastu, na jehož spodní
části je sonda připevněna.

3) Dva bezdrátové komunikační radiomodemy,
jeden je umístěn ve vodotěsném prostoru

trimaranu, druhý v měřícím voze.
4) Notebook v měřícím voze.



Strana 5 STŘELICKÝ ZPRAVODAJČerven 2006
Vlastní měření probíhá obvykle tak, že pracovník

přechází po mostě přes vodní tok z jednoho břehu
na druhý a na laně táhne vlečný měřící člun
(trimaran). Sonda přitom měří rychlosti a hloubky,
pomocí modemů nastává dálkový přenos dat
do notebooku, který obsluhuje druhý pracovník.
Na monitoru počítače je vidět, jak průběžně
s pohybem člunu narůstá průtok, je vidět i profil
toku s hydrologickými parametry (rychlosti, hloubky,
šířka řeky, dráha člunu), nakonec je vypočítán
celkový průtok.

Co vlastně znamená pojem povodeň?
Podle ČSN 736511 povodní či povodňovými

průtoky rozumíme přechodné zvýšení hladiny toku
nad úroveň břehů, což je způsobeno náhlým
zvětšením průtoků nebo zmenšením průtočnosti
koryta. Co znamená, řekne-li se stoletá voda?
Je dobré si uvědomit, že stoletá voda nebo průtok
je takové množství vody, které je v daném místě
dosaženo nebo překročeno v dlouhodobém
průměru 10 krát za 1000 let, resp. každý rok máme
1% pravděpodobnost, že přijde 100-letá voda.
Podle statistiky by tedy měla stoletá voda přijít
jednou za 100 let, ale ve skutečnosti se může objevit
i vícekrát za 100 let, anebo vůbec ne.

Na území naší republiky se povodně nejčastěji
vyskytují v době odtávání sněhových zásob,
zpravidla v období od prosince do dubna -
- tzv. zimní nebo jarní povodňový režim. Vznik
letošní povodně tohoto typu (na rozdíl od povodní
z vysokých srážkových úhrnů v červenci 1997 a
v srpnu 2002) byl ovlivněn poměrně výrazným
oteplením, vysokou mocností sněhové pokrývky,
která odtávala a na většině území současným
výskytem vydatných srážek (od 29.3. do 2.4. 2006)
a též stavem půdy po dlouhodobých mrazech.

Pro dokumentaci situace - srážkové úhrny
za období 26.-31.3.2006 dosáhly např. ve Valaš-
ských Kloboucích 54 mm, Uherském Brodě 41 mm.
V nám nejbližších srážkoměrných stanicích:
v Troubsku 34 mm, Zastávce u Brna 39 mm,
Moravských Bránicích 35 mm, Brně-Tuřanech
33 mm a ve Střelicích 35 mm. (Srážka 1 milimetr
znamená, že na každý čtvereční metr spadne 1 litr
vody). Nejvyšší teploty byly v tomto období
změřeny v průměru 15 - 20 °C, zásoby vody
ve sněhu např. v povodí Dyje po vodní dílo Vranov
na Dyji činily k 13.3. 190,7 mil. m3, k 27.3. 124,1 mil. m3

a k 3.4.2006 ještě 11 mil. m3.
Během uvedených 16 dnů bylo zmíněným ADCP

provedeno celkem 58 měření, z toho bylo změřeno
19 profilů v povodí Labe, 5 v povodí Odry, 9 profilů
v povodí Dyje, 25 profilů v povodí Moravy bez Dyje.

Z hlediska N-letosti se podařilo změřit
100-letou vodu ve Vestci na řece Mrlině
(pravostranný přítok Labe v Nymburku) 62 m3.s-1 a
navíc se zde ze všech měření nejvíce podařilo
přiblížit kulminaci (s časovým rozdílem cca 4 hodiny).
V den našeho měření byla nařízena evakuace
obyvatel vesnice Vestec. Více než 100-letá voda
byla změřena i ve Vranově nad Dyjí a v Podhradí
nad Dyjí (podle předběžných odhadů 200-letá),
10 až 50-letá voda v Lanžhotě na řece Moravě, více
než 10-letá na Nových Mlýnech na Dyji.

Na obrázku 2 vidíme výstup z měření ADCP
ve Vranově nad Dyjí, na obrázku 3 jaký byl pohled
na řeku Dyji v době měření. Podle velikosti
změřeného průtoku je možno uvést měření
v profilech na Moravě v Lanžhotě s průtokem 519
m3.s-1 a na Dyji v Nových Mlýnech 459 m3.s-1.

Z dalších měření: Na Dyji v Podhradí 27.3. bylo
měřeno na vzestupné větvi povodňové vlny
97 m3.s-1 (obr. 4 - na grafu vidíme čáru vodních
stavů, kde je dobře zachycen vzestup, sestup a

trvání vodních stavů a SPA - stupně povodňové
aktivity, červeným kolečkem je vyznačeno měření).
Kulminace zde nastala při vodním stavu H=472 cm.
Zde jsme pozorovali výskyt pevných i pohyblivých
ledových útvarů.To byla hladina ve Vranovské
přehradě cca 8,5 m pod přelivnou hranou
(na hladině ještě led), během 3 dnů se přehrada
naplnila a potom více než 4 dny (od 30.3. do 3.4.)
přetékala voda přes přelivnou hranu při max.
hladině 95 cm nad přelivem. Dne 30.3. byla téměř
zachycena kulminace v Podhradí na Dyji -
- změřen průtok 340 m3.s-1 a ve Vranově nad Dyjí
naměřeno 262 m3.s-1. Na obrázku 5 je vidět
zaplavená vodoměrná stanice v Podhradí.

Při měření v Podhradí na Dyji 27.3. jsme měřili
za občasného výskytu plovoucích ledových ker,
což vyžaduje velkou obezřetnost při měření,
aby nedošlo k poškození měř. zařízení. Mimo
překážek v toku plovoucích i statických někdy činí
problémy břehy porostlé vegetací (v případě těchto
měření hlavně stromy a keře). Největší změřené

rychlosti v rychlostních segmentech se pohybovaly
okolo 3,8 m.s-1 .Měření byla prováděna
při maximálních hodnotách hloubek 6,5 m
(např. Lanžhot, Nové Mlýny).

Letošní jarní povodně z tání sněhu a srážek
zvedly hladiny řek nejen v povodí Dyje a Moravy,
ale i na mnohých vodních tocích v Čechách.
Např. na Dyji nad vodním dílem Vranov se vyskytly
daleko větší průtoky než při povodni v srpnu 2002.
Díky velkému snížení hladiny v této nádrži
před povodní byly letos pozorovány pod Vranovem
průtoky nižší než v roce 2002. Zkušenosti s měřením
průtoků pomocí metody ADCP můžeme
jednoznačně hodnotit jako pozitivní. Oproti
klasickým metodám měření jde především o rychlost
a operativnost měření, jedná se o poměrně
jednoduchou obsluhu. Tato moderní metoda měření
umožňuje získat rychle rychlosti, hloubky
v libovolném místě průtočného profilu, šířku řeky a
celkový průtok, odpadá nutnost zpracování dat.

Mgr. Jiří Sklenář (Zdroj dat ČHMÚ)

Obrázek 2 - Výstup z měření ADCP ve Vranově nad Dyjí.

Obrázek 4 - Čára vodních stavů z vodoměrné stanice Podhradí nad Dyjí.

Obrázek 3 - Pohled na řeku Dyji v místě měření.
Obrázek 5 - Zaplavená vodoměrná stanice

Podhradí nad Dyjí.
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150 let železnice
Z Brna do Zastávky (Brno - Rosice -

- Zastávka - Zbýšov) a  vydání knižní publikace.

Záměr a hlavní cíle projektu
V roce 2006 uplyne 150 let od chvíle, kdy byla

uvedena do provozu železniční trať z Brna do
Božího Požehnání (dnešní obec Zastávka u Brna).
Jedná se bezesporu o významné výročí, České
dráhy na září 2006 plánují uspořádat oslavy vzniku
uvedené železniční tratě jízdou parního vlaku.
Samotná jízda je akcí jednorázovou a výročí by
mělo být zachyceno formou písemnou, která umožní
zájemcům si výročí železniční tratě prostudovat
v čase i pozdějším. Proto k této události připravuje
Kulturní informační centrum Rosice publikaci,
která má za cíl přiblížit čtenáři okolnosti vzniku této
železniční tratě, její smysl a přínos pro region.

Struktura publikace
Publikace bude členěna do jednotlivých kapitol

v časové posloupnosti. Každá kapitola bude
věnována určitému časovému období, počínaje
rokem 1845 a konče přítomností, resp. Výhledem
do budoucnosti. Předmětem kapitoly bude vždy:
• život v regionu - vývoj obcí, zásadní události

v regionu,
• železniční doprava - zásadní události na trati

z Brna do Zastávky u Brna, stručně
o zásadních stavebních a provozních změnách,
výkonu v přepravě, zajímavosti,

• uhelný revír - zásadní změny v rosicko-
-oslavanském uhelném revíru zejména ve vazbě
na železniční dopravu,

• vlečková doprava.

Publikace bude obsahovat značné množství
grafických materiálů (dobové fotografie, plánky,
výňatky výkresů, pohlednice apod.) tak, aby byla
čtivá a přístupná nejen odborníkům, ale nejširšímu
okruhu zájemců o historii. Předpokládáme,
že odbyt publikace bude zajištěn především
v samotném regionu (vč. města Brna), neboť
právě na něj se bude textová a obrazová část
soustřeďovat nejvíce.

Publikace si klade za cíl oslovit široký okruh
zájemců především z prostředí popisovaného
regionu. V publikaci se budou moci dočíst
o historii regionu, o přínosu železnice jako
dobového vynálezu, rozvoji dolování uhlí
ve zdejším uhelném revíru.

Rozsah publikace
Publikace by měla být vydána ve formátu A4,

vázaná v pevných deskách. Textová část doplněná
plánky, nákresy a reprodukcemi dobových fotografií,
zaplní 300 stran tohoto formátu. 30 stran publikace
je vyhrazeno pro prezentaci obcí a měst ležících
na trati a partnerů projektu. Kniha bude vydána
v nákladu 1000 ks.

Výběr prostředků a metod k dosažení cíle
Obsah publikace sestavuje kolektiv autorů

zabývajících se historií železnice ve svém osobním
volnu jako koníčkem. Připravený materiál pro tisk
sestaví bez nároku na honorář.

Důležité pro občany Střelic
Předkupní cena této publikace pro občany

okolních obcí je 340,- Kč. Je možno si ji objednat
telefonicky nebo osobně na Obecním úřadě
ve Střelicích do 15.6.2006.

H. Fialová, KŠK

Tavíkovice 4. - 7.5.2006
Je až neuvěřitelné, jak se člověk mění. Jednou se

vznášíte v oblacích a jindy marně hledáte nějaký
impuls, který by vás nakopl do života. Věci, které se
vám zdají být krásné, jsou druhý den už šedivé a
nezajímavé. Zkuste dát dítěti tužku a papír a říct mu,
ať nakreslí, co má rádo. Zjistíte nejen to, že jeho
oblíbeným jídlem jsou nepříliš zdraví prospěšné
výrobky občerstvovacích řetězců a nejlepší lízátka
jsou červená s kyselou příchutí. Můžete se dozvědět
mnoho i o jeho zálibách. Třeba se rádo prohání v dresu
po pečlivě vypěstovaném trávníku za kulatým
nesmyslem. Ale na co byste přišli za pár dní? Že lízátka
kazí zuby a nejlepší sport je pro ně hokej. A čím je toto
všechno způsobeno? Je to čas, který neúprosně
plyne a přináší nám nové a nové zkušenosti. Někdy
se však stane, že v našem srdci zakoření kytka a ta
se postupem let rozrůstá. Stalo se to i pár dětem,
které zakoply před střelickou ZUŠkou.

Tyto děti se také změnily, z některých jsou už
skoro dospělí lidé. Ale jejich láska k hudbě přetrvává
roky. Stejně jako naše již tradiční soustředění
v Tavíkovicích, které se letos konalo už popáté.
Na této půdě čas vrásky nezanechal. Jako každý
rok i letos jsme se tam odpoutali od každodenních
starostí našeho školního života a plně jsme se
ponořili do světa pěti černých linek. Tady jsme znovu
byli těmi, kteří pořádají fotbalový turnaj o tatranky a
tenis hrají „na vysoké úrovni“. Někteří se tedy
po těch pěti letech vypracovali na lepší sportovní
úroveň, ale hlavně jsme se všichni vyšplhali
na vyšší stupínek hudebního a tanečního umění.

Spolu s letošním soustředěním oslavila své páté
narozeniny i naše kapela Grupa, která přišla na svět
právě mezi zdmi tamního penzionu. Trošku se nám
rozrostla a spolu s tím jsme vylepšili i kvalitu našeho
repertoáru, dobrá nálada a radost z hraní nám však
zůstaly doteď. Budete mít možnost se o tom
přesvědčit na závěrečném koncertě, který dne
27. června v 18 hodin udělá tečku za školním rokem
2005/2006. Protože toto vystoupení nazýváme
koncertem souborovým, uvidíte zde a hlavně
uslyšíte různá hudební seskupení od dvou členů,
tedy dueta, tria, kvarteta, dále vystoupí cimbálová
muzika, dechovka Frajárenka, již zmiňovaná Grupa
a také nově vzniklá kapela Já nevím. Doufám,
že vás tento malý výčet naláká zastavit se
odpoledne u hasičky, kde budeme hrát a rádi se
s vámi podělíme o mnohé, co nás naši učitelé tento
školní rok naučili.

Co nám tedy letošní Tavíkovice daly? Vznikla
nová hudební seskupení, ta stará se vylepšila.
Stejně jako přátelství mezi námi, kteří jsme se ten
víkend sešli. Tento rok jsme zde přivítali novou
generaci děvčat z tanečního oboru, která nastoupila
na místo loňských a předloňských absolventek.
Ve volných chvílích jsme si zahráli tenis, nohejbal,
fotbal a někteří se dokonce svezli na koni. Byl to
bohatý víkend jak na zážitky, tak na zkušenosti.
Poděkování patří těm, kteří nám umožnili toto
všechno prožít. Jsou to naši učitelé, kteří se už roky
snaží dostat do nás něco z hudby a tance, ti, kteří
se stali našimi přáteli a spolehlivými rádci. Počasí
nám přálo, sice se pár mraků objevilo, ale tak to
bývá i v životě. Jsou chvíle smutku a okamžiky
radosti, ale pro nás ze ZUŠ Střelice budou letošní
4 dny v květnu už vždycky v naší paměti zapsány
jako další skvělý víkend, ve kterém jsme se nasmáli,
zahráli jsme si a nabrali síly do dalšího roku. Myslím,
že nejsem jediná, kdo se těší na další ročník,
a tak s očekáváním odpočítávám těch 365 dní,
které nás dělí od příštího soustředění.

Tereza Pantůčková

Pozvánka na červnové akce ZUŠ
7.6.2006 v 17:00 hodin
Závěrečné vystoupení žáků TO - sál OÚ Střelice.
8.6.2006 v 10:00 hodin
Výchovný koncert pro MŠ a ZŠ v Ostopovicích,
učebna MŠ Ostopovice.
14.6.2006 v 15:00 - 18:00 hodin
Nábor žáků - přijímací řízení pro školní rok
2006/2007,  ZUŠ Střelice.
21.6.2006 v 17:00 hodin
Závěrečný koncert - pobočka Ostopovice,
ZŠ Ostopovice.
27.6.2006 v 18:00 hodin
Souborový koncert ve Střelicích, U hasičky.

Pozvání k volbám
Všichni jsme tak trochu znechuceni situací na naší

politické scéně, nelíbí se nám vulgární a urážlivé výroky
politiků, nelíbí se nám mnohé zákony, které sněmovna
schvaluje převahou několika málo hlasů, proti vůli
senátu i prezidenta. Zákony, které nás pomalu ale jistě
vracejí před rok 89. Máme pocit, že si nemůžeme
mnohých našich představitelů vážit a ptáme se,
kde jsou skutečné osobnosti našeho národa. Kde je
slušnost, morálka, úcta jedněch k druhým, opravdový
zájem o slabší a bezbranné mezi námi. Máme chuť strčit
hlavu do písku a nechat věci plynout. Stejně to lepší
nebude! Máme chuť zahodit obálky, které jsme dostali
do našich schránek a prostě k volbám nejít. To by však
byla fatální chyba! Zkusme to všecko ještě obrátit,
změnit, najít lepší cestu, zkusme ukázat, že máme i my
co říci do věcí veřejných. Zkusme přemýšlet,
čím pomůžeme a čím uškodíme. Máme na to. Vážení
střeličtí spoluobčané, nenechte si ujít příležitost zvolit
ty, kteří o nás budou v příštím období rozhodovat lépe.
Demokracie nám všem tuto možnost nabízí.

Místní skupina ODS
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Pěkný zážitek s absolventy naší ZUŠ
Ve středu 24.5.2006 zazněly v sále Obecního

domu ve Střelicích tóny skladeb, které přednesli
absolventi studia hudebních nástrojů naší Základní
umělecké školy ve Střelicích. Odezněly pěkné
skladby klasické i modernější hudby, které s vervou
a mladistvým elánem předvedli mladí hudebníci.
Návštěvníci prožili pěkné chvíle s hudbou, které je
přenesly dále a mimo starosti všedního dne.
Děkujeme za to všem účinkujícím, vyzdvihujeme
jejich píli a vytrvalost při hodinách hudby a přejeme
jim, aby u muziky vytrvali a věnovali se jí i dále,
neboť tato ušlechtilá činnost - aktivní provozování
hudby - přináší s sebou pěkné chvíle uvolnění a
potěšení nejen samotným hudebníkům, ale též
i posluchačům. Dále děkujeme všem pedagogům
ZUŠ ve Střelicích za trpělivou práci s mladými a
začínajícími muzikanty. Svými hudebními
vystoupeními velmi obohacují kulturní život v naší
obci a propagují tak naši obec i mimo její hranice.

RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta obce

Putování po Praze
Dne 17.4.2006 jsme vyjeli (druháci, čtvrťáci a

páťáci ZŠ Střelice) na výpravu do Prahy.
Naše cesta v Praze vedla nejdříve do Divadla

Spejbla a Hurvínka. V představení Hurvínkův
popletený víkend jsme viděli osmdesátiletého
Hurvínka a zjistili jsme, že ani v těchto letech neztratil
smysl pro humor. Odpočatí z divadla jsme směle
vyrazili do staré Prahy. Cesta na Petřín se nám moc
líbila, protože jsme jeli lanovkou. Při výstupu
na Petřínskou rozhlednu si nejeden z nás prověřil
svoji fyzickou kondici a odvahu. Kdo vytrval a vyšel
až nahoru, byl odměněn krásným pohledem
na Prahu. Procházkou zahradami pod Petřínem se
naše výprava dostala ke Strahovskému klášteru.
Odtud jsme kráčeli kolem Lorety k Pražskému hradu.
Měli jsme to štěstí, že se právě střídala Hradní stráž.
Prošli jsme po nádvoří Pražského hradu, prohlédli
si Chrám sv. Víta a celí utrmácení jsme se šinuli
Malou stranou na občerstvení. Tato zastávka nám
opět dodala sílu a my jsme mohli pokračovat dále
přes Karlův most ke Staroměstskému náměstí
s Pražským orlojem. Potom už zbýval jenom pohled
na sochu Svatého Václava a byl konec našeho
putování. Při posledním pohledu na Prahu nám bylo
jasné, že se sem vrátíme.

Druháci, čtvrťáci a páťáci ZŠ Střelice

Čarodějnický den
V den, kdy se blížil náš velký svátek „Pálení

čarodejnic“, jsme se, my čarodejnice, vydaly
na Základní školu ve Střelicích, abychom získaly
nějaké nové nástupce. Napřed jsme ale těm
malým „pozemským červíkům“ poslaly dopis,
ve kterém byly všechny děti seznámeny,
jak bude tento den probíhat a jaké přetěžké úkoly
musí splnit .  Jednou z podmínek př i jetí
do společenstva čarodějnic a čarodějů bylo,
že každý pozemský jedinec bude mít na sobě
čarodějnický oděv a nějaký čarovný předmět.

Konečně přišel očekávaný den . Sraz byl na hřišti
u školy, slétlo se mnoho čarodějnických učňů a
učnic I .stupně a začali plnit různé úkoly, např. let
na koštěti , hod čarovnou kulí, základy čarování,
vymyslet čarovnou formuli, předvedení
hrůzostrašného šklebu atd.. Některé úkoly byly
opravdu přetěžké a mnozí bojovali z posledních sil,
ale všichni čarodějnické zkoušky splnili.

Ale ani teď nebyl ještě všemu konec. Na závěr
našeho čarodějnického sletu museli všichni
čarodějničtí učedníci a čarodějky zopakovat tajnou
formuli a požít kouzelný lektvar. Tímto zakončili
čarodějnický slib a teprve nyní byli přijati do našeho
čarodějnického spolku. Myslíme, že toto dopoledne
se opravdu vydařilo. Děcka se pořádně vyřádila a
my, čarodějnice, jsme získaly „čerstvou krev“
do našich řad.

Vaše čarodky Daduša, Jájuša a Monuša

Letní noc
Sbor dobrovolných hasičů  Střelice a

Myslivecké sdružení „Výrovka“ se sídlem
ve Střelicích vás srdečně svou na „Letní noc“,
která se bude konat v sobotu 24. června 2006
na prostranství u Hasičské zbrojnice
ve Střelicích. Začátek bude ve 20:00 hodin,
k tanci zahraje skupina Šok. Pro labužníky
připravíme tradiční mysliveckou kuchyni.

Pořadatelé
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie
C. Cooksonová Pastorova dcera
I. Devátá Koukám a co nevidím
J. Deveraux První dojem
I. Dousková Oněgin byl Rusák
Ch. Džibrán Poutník
P. Eidler Muž na špinavou práci
J. Fieldingová Panenka
H. Pawlowská Záhada žlutých žabek
N. Robertsová Modrý záliv
E. Segal Osudová láska
F. Uher Mrtvý kupuje cigarety
Naučná
J. Kovařík Korsika
M. Zindelová Blanka Matragi

Cestománie I.
Ozdoby z windowcolor

Beletrie pro děti
E. Blytonová Dobrodružství na Měsíčním hradu
T. Brezina Klub záhad 5., 6.
T. Brezina Dračí srdce 5., 6.
T. Brezina Ségry v akci
T. Brezina Totálně ulítlé prázdniny
L. Lanczová Andělé noci
L. Lanczová Čas něhy
L. Lanczová Šeptej do ticha
J. Wilsonová Všude dobře, doma nejlíp
Naučná pro děti
Ch. Madsen 3D Predátoři

Veřejné cvičení 2006
Veřejné cvičení s ukázkami sletových skladeb pro

XIV. všesokolský slet v Praze se konalo 21. května
2006 na volejbalovém hřišti za sokolovnou. Hosty naší
TJ Sokol byli cvičenci župy Pernštejnské (Tišnovsko),
župy plk. Švece (Třebíčsko) a župy Máchalovy
(Brněnsko). V osmi sletových skladbách vystoupilo
356 cvičenců. Na programu veřejného cvičení byly
také ukázky cvičení rodičů a dětí se skladbou „Rudé
košiličky“ a pódiová skladba „Oříšky“. V těchto
skladbách vystoupila mládež místního Sokola. Sletové
skladby v TJ Sokol Střelice nacvičili sestry Dana
DOLEŽALOVÁ, Hana GREGROVÁ a bratr Ing. Jiří
PRACNÝ. Před odjezdem do Prahy budou cvičenci
Sokola Střelice vystupovat na veřejných cvičeních
v Sokolnicích u Brna, Tišnově, Třebíči, Moravských
Bránicích, Židlochovicích, Nových Bránicích a
na oblastním sokolském sletu v Brně, kde budou cvičit
11. června 2006 ve 14:00 hodin, a to v areálu Sokola
na Kounicové ulici 22. XIV. všesokolský slet se
uskuteční 5. a 6. července v Praze na Rošického
stadioně, kam pojede 55 střelických cvičenců (23 dětí
a 32  dospělých), kteří vystoupí v šesti sletových
skladbách. Názvy těchto skladeb jsou: „Rozkvetlá
louka“ pro mladší žákyně (nacvičila Dana Doležalová),
„Počítadla“ pro žáky a žákyně (nacvičila Dana
Doležalová), „Léto“ pro ženy (nacvičila sestra
Ryšavá), „Ta naše písnička česká“ pro starší cvičence
- ženy a muži (nacvičila Hana Gregorová a Ing. Jiří
Pracný), „To všechno přines čas“ pro ženy (nacvičila
Hana Gregrová), „Chlapáci“ pro muže (nacvičil Ing. Jiří
Pracný). Skladby pro malé děti, které na slet do Prahy
nepojedou, ale na veřejném cvičení ve Střelicích byly
předvedeny, jsou: „Korálky“ pro rodiče a děti
(nacvičila Hana Gregrová) a „Kdo si hraje, nezlobí“
pro předškolní žactvo (nacvičila Dana Doležalová).
Na hřišti za sokolovnou cvičenci spolu s početnými
diváky i přes ne zrovna ideální počasí prožili společně
velmi příjemné odpoledne. Organizace celého
veřejného cvičení byla perfektní.

Jiří Fukan

Atletické závody
A je tu pondělí 15. května, tradiční „Den atletických

závodů.“ Žáci 1. - 5. tříd z naší školy a školáci
z Radostic se sešli ráno na hřišti, aby si zasoutěžili
ve sprintu, hodu kriketovým míčkem a skoku
do dálky. Vyvrcholením sportovního zápolení byl
vytrvalostní běh. Ti nejlepší sportovci si vystoupili
na stupně vítězů a odměněni diplomy a
čokoládovými medailemi si vychutnávali příjemný
pocit slávy. Velký potlesk však zaslouží i ti,
kteří překonali strach z nezdaru, zapojili se
do sportovního klání a bojovali s chutí a elánem.
Bylo to zdařilé dopoledne.

D. Pernová

Kam...
3.6.2006 v 20:00 hodin
Střelické strunobraní
4. ročník přehlídky folk a country kapel v areálu
koupaliště Sluníčko, a to za každého počasí.
Vystoupí: LIDUŠ, BaKaMa, Ivona RIEDLOVÁ,
FLÁM. Od 17:00 hodin pečené rybí speciality.
Připravuje Sešlost.

3.6.2006
Dětský den v ÚSP
Zveme všechny příznivce a přátele na oslavy
Dětského dne konané dne 3.6.2006 v areálu
ÚSP pro mentálně  post iženou mládež
ve Střelicích u Brna. Program:
8:00 - 18:00 Den otevřených dveří.
10:00 - 12:00 Návštěva kolotočů s vychovateli,
rodiči nebo opatrovníky.
10:00 - 13:00 Prodej výrobků klientů ústavu.
10:15 - Schůzka Občanského sdružení rodičů -
- hovorna NP.
10:30 - 11:00 Schůzka vedení ÚSP s rodiči a
opatrovníky - hovorna NP.
12:00 - 13:00 Oběd.
13:00 - 15:00 Koncert  dechové kapely
Frajárenka - před HB (v případě nepříznivého
počasí v tělocvičně).
13:00 - 17:00 Návštěva kolotočů s rodiči nebo
opatrovníky.
15:00 Opékání bu ř tů  -  hř iš tě  a soutěž
v závěsném kuželníku o Střelický hrnec.
Pětičlenná družstva složená ze zaměstnanců,
klientů a rodičů nebo hostů - 3 klienti. Podmínkou
- vyhlášení vítězů soutěže, zakončení oslav.
15:30 - Magická show.
Občerstvení zajištěno.
Další informace na http://web.iol.cz.

Cyklistická dráha
Soukromou iniciativou pana Rostislava Franty

mladšího se v současné době dokončuje
cyklistická dráha pro BMX a DIRT JUMP
budovaná na jím pronajatém obecním pozemku.
Dráha se nachází v lokalitě pod Skalkou
v klidném a bezpečném prostředí takřka
ve středu obce. Zájemci o tento druh sportovní
činnosti mají vstup zdarma a dráha bude
v provozu bez omezení. V nejbližším okolí je
podobné hřiště v Ivančicích a ve Starém
Lískovci. Bikeři, po zprovoznění poloviny
vybudované dráhy, začali pod Skalkou trénovat.
K úplnému dokončení, kromě druhé poloviny
dráhy, budou provedeny úpravy nejbližšího
okolí. První den tréninku se sešli čtyři sportovci,
kteří svoje stroje bezpečně ovládali. Všichni byli
vybaveni předepsanými ochrannými pomůckami.

Jiří Fukan


